
JEGYZŐKÖNYV

Készült:  Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási,  Kulturális  és 
Ügyrendi  Bizottsága  2014.  december  11-én,  9:00  órai  kezdettel  a  Polgármesteri  Hivatal 
tanácstermében megtartott rendkívüli nyílt üléséről.

Jelen  van:  Borbás  Elvira  bizottság  elnöke, Dzsupin  Imréné,  Dr.  Pácziné  Félix  Anna, 
bizottsági tag (3 fő) 

Tanácskozási  joggal  megjelent: Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  vezető,  Czékus  Józsefné 
bizottsági referens

Meghívott: Nagy Lászlóné képviselő PTKB elnöke, Fehér István képviselő, Győri Borbála 
Csicsergő Óvoda vezetője, Pergel-Rácz Éva könyvtár és Teleház vezetője

Borbás Elvira bizottság elnöke: Köszönti a megjelenteket. Az ülést 9:00 órakor megnyitja. 
Megállapítja, hogy a bizottság határozatképes, az ülés kezdetekor 3 fő bizottsági tag jelen van. 
A jegyzőkönyv vezetésére javasolja Czékus Józsefnét, a jegyzőkönyv hitelesítőjének pedig 
Dzsupin  Imréné  bizottsági  tagot.  Aki  a  jegyzőkönyvvezető,  a  jegyzőkönyv-hitelesítő 
személyével egyetért, kézfeltartással jelezze.

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Oktatási,  Kulturális  és 
Ügyrendi  Bizottsága  a  jegyzőkönyvvezető,  a  jegyzőkönyv  hitelesítő  személyére  tett 
javaslatot 3 igen szavazattal – egyhangúlag – elfogadta.

Borbás Elvira bizottság elnöke: hat napirendi pont van. 1.) A Csicsergő Óvoda beszámolója, 
2.)  Előterjesztés  az  Oktatási,  Kulturális  és  Ügyrendi  Bizottság  2015.  évi  ülés  és 
rendezvénytervére,  3.)  Beszámoló  a  Könyvtár,  Teleház  működéséről,  4.)  Előterjesztés  az 
Oktatási,  Kulturális  és  Ügyrendi  Bizottság  Ügyrendjére.  5.)  Karácsonyi  ünnepség,  6.) 
Egyebek. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Oktatási,  Kulturális  és 
Ügyrendi  Bizottsága a  napirendi pontokra és  azok sorrendjére  tett  javaslatot  3  igen 
szavazattal – egyhangúlag – elfogadta.

A napirendi pontok és azok sorrendje:
1.)   A Csicsergő Óvoda beszámolója a 2013/14-es tanévről

Előterjesztő: Borbás Elvira bizottság elnöke
2.)  Előterjesztés  az  Oktatási,  Kulturális  és  Ügyrendi  Bizottság  2015.  évi  ülés  és 

rendezvénytervére
Előterjesztő: Borbás Elvira bizottság elnöke

3.)    Beszámoló a Könyvtár, Teleház működéséről
Előterjesztő: Borbás Elvira bizottság elnöke

4.)    Előterjesztés az Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottság Ügyrendjére
Előterjesztő: Borbás Elvira bizottság elnöke

5.)    Karácsonyi ünnepség megbeszélése
Előterjesztő: Borbás Elvira bizottság elnöke

6.)    Egyebek
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1.)   A Csicsergő Óvoda beszámolója a 2013/14-es tanévről
Előterjesztő: Borbás Elvira bizottság elnöke

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke:  szeretettel  köszönti  Győri  Borbálát  a  Csicsergő  Óvoda 
vezetőjét. Megkéri, hogy a beszámolóját tartsa meg.

Győri Borbála Csicsergő Óvoda vezetője: megírta a beszámolót, hála Istennek semmi olyan 
nem történt, ami negatívan befolyásolta volna a tanévet. A dolgozói létszámuk csökkent egy 
fél státusszal. A gyermeklétszám a tavalyi évben nem csökkent szerencsére. Egyre több lett a 
rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesülő gyermek, ezt lehetett érezni. Minden 
programot  meg  tudtak  tartani,  egyre  több  közös  programban  tudtak  részt  venni  az 
önkormányzattal. Ez egy sikeres év volt, valami elkezdődött. Amit még egy kicsit fejleszteni 
kell  az,  az  óvoda  és  az  iskola  kapcsolata.  Ebben  van  még  feladatuk,  hogy  több  közös 
programot szervezzenek még. Most, hogy az iskola zöld iskola lett, így egyre több programba 
fogják őket belevonni, de szeretne az iskolaigazgatóval olyan programot szervezni, hogy a 
nagycsoportos  gyerekek  már  most  megismerhessék  az  iskolát,  mielőtt  odakerülnek,  hogy 
kedvet kapjanak arra, hogy az iskolát válasszák. A tavalyi évben is voltak közös programjaik. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: megállapította a beszámolóból, hogy egy nagyon nyugodt 
légkör uralkodik az óvodában. Ezt onnan mérte le, hogy egyrészt le is írja, hogy a szülőkkel 
nagyon jó a kapcsolat, nagyon jó a kapcsolat az önkormányzattal, ezt tapasztalja ő is, hiszen a 
kéréseknek az óvoda dolgozói rögtön eleget tesznek. Minden rendezvényen ott vannak, és 
egyre többet képviseltetik magukat. Ez nagyon jó dolog. A szülők nem csak az óvodában, 
hanem  a  rendezvényeken  is  segítenek.  Nagyon  felkészült  gárda  van  az  óvodában, 
gyermekközpontú  az  óvoda  és  nagyon  magas  színvonalon  dolgoznak  a  pedagógusok. 
Reggelente belépnek a gyerekek és érezzék, hogy itt ők a legfontosabbak. Azt gondolja, hogy 
az a legfontosabb, hogy szeressen a gyermek óvodába járni, ha szereti az óvó nénit, akkor a 
gyereket lehet képezni, akkor a gyermek mindent megtesz abban a csoportban az óvó néninek, 
aki  éppen  neveli  őt,  vagy  a  dajkának.  Csak  gratulálni  tud  az  eredményhez,  ami  a 
beszámolóban le van írva. Továbbra is tartsák a kapcsolatot az önkormányzattal. Ez volt az 
első év, amikor a gyerekek felléptek a Március 15-i rendezvényen, eddig ilyen nem fordult 
elő. Kéri, hogy minden Március 15-i rendezvényen lépjenek fel, nagyon tetszett a lakosoknak 
is és a gyerekek nagyon élvezték és az óvó nénik is, akikkel beszélt. Egy olyan óvoda, ahová 
szívesen járnak a gyerekek, a szülők meg vannak elégedve, az jól működik. Köszönet érte a 
pedagógusoknak és Győri Borbála vezető óvónőnek és a továbbiakban is szeretnék látni a 
rendezvényeken  a  kicsiket  és  a  nagyokat.  Van  még  a  beszámolóban,  amit  szeretnének 
megvalósítani,  ezek  a  fejlesztendő  területek.  Természetesen  erre  figyelnek,  és  a 
költségvetésnél igyekeznek erre figyelmet fordítani és betervezni. Ebben a pillanatban nem 
tudnak erre válaszolni, hiszen a költségvetés még alakul, a koncepció most készül. Azt tudja 
ígérni, hogy ezekre a feladatokra figyelmet fognak fordítani a költségvetés készítésénél és arra 
kéri a vezető óvónőt, hogy ő is tervezze be az óvoda költségvetésébe. Nagyon tetszett a záró 
gondolatokban az, hogy a legnemesebb gondolat embert nevelni, főképp a mai világban. Ezt ő 
is tudja, mert nagyon nehéz a gyerekekkel, tudják, hogy egyesek milyen környezetből jönnek 
és, hogy ők felzárkózzanak, az nagyon sok munkába kerül. Főleg, hogy most nőtt 10 %-kal a 
halmozottan  hátrányos  helyzetű  gyermekek  száma.  Tudja,  hogy  a  hátrányos  helyzetű 
gyermekekkel szinte a dupláját kell foglalkozni és gondolja, hogy vannak olyan gyermekek is, 
akiknek  a  magatartásuk  problémás,  magatartás  zavaros  gyerekek,  akikkel  külön  kell 
foglalkozni. Nem tudja, logopédus jár-e az óvodába?
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Győri Borbála Csicsergő Óvoda vezetője: jár ki logopédus Monorról, van SNI-s gyermekük 
is, ezért van szerződésük, fejlesztő pedagógus van, aki őket külön fejleszti, de jár ki fejlesztő 
pedagógus  is  a  Nevelési  Tanácsadóból  és  a  beilleszkedési,  magatartászavaros  gyerekeket 
kezeli, fejleszti. Ez szerencsére megoldódott a tavalyi évhez képest, amikor itt volt egy kis 
probléma. Tavaly még a szülőknek kellett behordani a gyermeket Monorra, de az idén ez már 
megoldódott, itt helyben kezelik, fejlesztik ezeket a gyerekeket. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: akkor ez a probléma is megoldódott és működik. Ez egy 
nagy könnyebbség, itt is pozitív javulás tapasztalható. Nézte, hogy nagyok a csoportlétszámok 
tudják, hogy szükség van plusz teremre fektetés szempontjából is és növekszik a létszám is. 
Erre  sem  tudnak  pozitív  választ  adni,  a  költségvetésbe  betervezik,  beszéltek  már  róla 
informálisan a képviselőkkel, és amikor a költségvetés megtervezésre kerül, ezt figyelembe 
fogják  venni.  Még  egyszer  megköszöni  a  vezető  óvónő  és  a  pedagógusok,  valamint  a 
technikai dolgozók munkáját. 

Dzsupin  Imréné  bizottsági  tag:  a  bevezető  gondolatoknál  olvasta,  hogy  az 
óvodapedagógusok felszabadultak azoktól a feladatoktól, melyek a pedagógiai munkát nem 
segítették elő. 

Győri  Borbála  Csicsergő  Óvoda  vezetője:  ezek  azok  a  munkák,  amikor  mindenféle 
nyilatkozatot  kell  aláíratni,  pl.:  könyveket  árulnak  azért,  hogy  a  szülők  hozzájussanak 
fejlesztő újságokhoz és ilyen kiadványokhoz. Ezeket ki kell osztani, az árát be kell szedni. 
Minden, olyan feladat, ami nem a pedagógiai munkáját segítette, hanem a gyerekektől vonta 
el a csoportban. Minden reggel, amikor jönnek a szülők, ezeket el kell intézni, a pedagógiai 
asszisztensek mindenhol besegítenek, ahol szükség van rájuk. Ha a pedagógus segítséget kér a 
foglalkozáshoz, akkor oda mennek be. Ettől kezdve, hogy vannak pedagógus asszisztenseik, 
nagyon-nagyon érezhető a nyugodtabb légkör a csoportokban, mert reggelente az óvó néni 
bent tud lenni a csoportban és teljesen rájuk tud figyelni. Náluk nagyon beváltak a pedagógus 
asszisztensek. 

Dzsupin Imréné bizottsági tag: a záró gondolatoknál olvasta, hogy az intézmény legnagyobb 
problémája az, mellyel napi szinten küszködnek az, hogy az óvodába járó gyermekeket ilyen 
létszámban altatni nem tudják. Erre szeretnének a fenntartótól segítséget kapni. A problémát 
nem a fél napos elhelyezés adja, hiszen a csoportok, ha szűkösek is, de 28-30 főig befogadó 
képesek. Az ágyak lerakására nincs hely. Azon szülők gyermekeit, akik munkába járnak, nem 
is tudják ezek szerint nagyon hová lefektetni?

Győri Borbála Csicsergő Óvoda vezetője: a 20-22 ágy is úgy fér el, hogy mindent össze kell 
rakni  egy  helyre,  minden  egyes  alkalommal  összerakják  az  összes  asztalt,  széket.  Most 
egyelőre, akit csak lehet, megoldják, hogy ott aludjon, hiszen nekik ez a feladatuk, de vannak 
olyanok, akiket megkérnek, hogyha tudja,  akkor oldja meg az altatást,  de ha dolgoznak a 
szülők, azt mindenképp megoldják, ha más csoportba kell átvinni, akkor is megpróbálják ezt a 
problémát orvosolni, de hosszútávon ez nem megoldott. Ez országos probléma.

dr. Pácziné Félix Anna bizottsági tag: mi lesz jövőre, amikor minden 3. életévet betöltött 
gyermeket kötelező lesz felvenni?

Győri Borbála Csicsergő Óvoda vezetője: szerencsére ők fel tudják venni, de úgy, hogy a 
fenntartó megemelte a csoportlétszámokat. Most még nem utasítottak el gyermeket. 
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Dzsupin Imréné bizottsági tag: az óvoda nevelési rendjében ott van az óvoda nyári zárva 
tartása, hogy július 21-től augusztus 15-ig volt. A szülőktől meg szokták kérdezni ezt?

Győri  Borbála  Csicsergő  Óvoda  vezetője:  minden  szülővel  aláíratják,  hogy  meg  tudja 
oldani vagy sem, ügyeletet nem kér, és ezt beadják a jegyző asszonynak és úgy vannak, zárva 
vagy úgy tartanak akkor ügyeletet, most a téli leállás is alá van íratva minden egyes szülővel 
és ezeket mindig írásban kérik a szülőktől, hogy meg tudják vagy ügyeletet kérnek. Ez évek 
óta így van.

Borbás Elvira bizottság elnöke:  adódhatnak rendkívüli  események is,  pl:  aláírja a szülő, 
hogy el  tudja  helyezni  a  gyermekét,  ameddig  zárva  van  az  óvoda,  de  ha  mégsem tudja 
elhelyezni, akkor mit csinál az óvodavezető, hogyan tudja ezt megoldani?

Győri Borbála Csicsergő Óvoda vezetője: ha neki jelzi a szülő, akkor megoldják, de ő még 
jelzést  soha  nem kapott  erről.  Amikor  volt  2-3  gyermek,  nevelés  nélkül,  akkor  ügyeletet 
biztosítottak.  

Borbás Elvira bizottság elnöke: rendkívüli esetben jelezze a szülő az óvodavezetőnek és 
akkor az ügyelet megoldható. Az alapítvány nagyon jól működik az óvodában. Támogatja a 
rendezvényeket is, nagyon örül annak, hogy ez így van. A továbbiakban is sok sikert kíván 
hozzá. A szülőknek reklámozni kell, hogy van alapítvány és fizessék oda az adójuk 1 %-át. Ez 
nagy munka, de ezt az óvoda felvállalta és ebből profitál,  rendezvényeket szervez ebből a 
pénzből. Megköszöni az óvodavezetőnek a beszámolót. Határozati javaslatot fogalmaz meg. 
Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási, Kulturális és Ügyrendi 
Bizottsága  a  Csicsergő  Óvoda  vezetőjének  2013/14-es  tanévről  szóló  beszámolóját 
meghallgatta  és  javasolja  a  Képviselő-testületnek  elfogadásra.  Aki  ezzel  egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Oktatási,  Kulturális  és 
Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottsága

23/2014. (XII. 11.) OKÜB
határozata

a Csicsergő Óvoda 2013/14-es tanévről szóló beszámolójáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási, Kulturális és 
Ügyrendi Bizottsága a Csicsergő Óvoda vezetőjének 2013/14-es tanévről szóló 
beszámolóját meghallgatta és javasolja a Képviselő-testületnek elfogadásra.
Határidő: azonnal
Felelős: Borbás Elvira bizottság elnöke

2.)  Előterjesztés  az  Oktatási,  Kulturális  és  Ügyrendi  Bizottság  2015.  évi  ülés  és 
rendezvénytervére
Előterjesztő: Borbás Elvira bizottság elnöke

Borbás Elvira bizottság elnöke:  megkapta mindenki az anyagot,  majdnem minden olyan 
rendezvényt,  amit  tavaly  tartottak  beletették  a  rendezvénytervbe,  kivétel  a  két  sport 
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rendezvény,  de természetesen  a  sportot  nem felejtik  el,  hanem a  gyermeknapon,  illetve  a 
Falunapon  kívánják  népszerűsíteni  és  itt  terveznek  sportos  feladatokat  a  gyerekeknek,  a 
felnőtteknek. Összeállították a referenssel, jegyzőasszonnyal. Ha valakinek van kiegészíteni 
valója,  vagy  mást  szeretne,  akkor  most  mondja.  2015-ben  májusra  került  a  könyvtár  és 
Teleház működéséről szóló beszámoló. Az idén csak 5 hónapja működik a könyvtár, de úgy 
gondolták,  hogy legyen valami  fogalmuk róla,  hogy mi  is  történik  itt,  nézzék meg,  hogy 
miben tudnak még segíteni, fejleszteni. A könyvtár beszámolója úgy gondolják, hogy egy évre 
szóljon, január 1-től december 31-ig, éppen ezért a jövő évtől kezdődően májusban lenne ez a 
beszámoló. Most úgy tervezték, hogy igaz, hogy most beszámol a könyvtár vezetője, de egy 
kiegészítést  fog  tenni  a  beszámolójához  májusban.  A többi  beszámoló,  a  Családsegítő  és 
Gyermekjóléti  Szolgálat  és  a  Családgondozó beszámolója  is  májusban aktuális.  Beszéltek 
jegyzőasszonnyal róla, hogy jó lenne, ha a jegyzői beszámoló is januártól december 31-ig 
szólna és a továbbiakban májusra tennék ezt a beszámolót is. Ebben az évben már megtörtént 
a beszámoló, itt is egy kiegészítés történne májusban és a továbbiakban így terveznék akkor. 
Határozati  javaslatot  fogalmaz  meg:  Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-
testületének  Oktatási,  Kulturális  és  Ügyrendi  Bizottsága  a  benyújtott  előterjesztést 
megtárgyalta és elfogadja. Az Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottság kéri a Képviselő-
testületet, hogy a 2015. évi ülés és rendezvénytervben a javaslatait szerepeltesse. Aki ezzel 
egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Oktatási,  Kulturális  és 
Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottsága

24/2014. (XII. 11.) OKÜB
határozata

az Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottság 2015. évi ülés és rendezvénytervéről

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási, Kulturális és 
Ügyrendi  Bizottsága  a  benyújtott  előterjesztést  megtárgyalta  és  elfogadja.  Az 
Oktatási,  Kulturális  és  Ügyrendi  Bizottság  kéri  a  Képviselő-testületet,  hogy a 
2015. évi ülés és rendezvénytervben a javaslatait szerepeltesse.  
Határidő: azonnal
Felelős: Borbás Elvira bizottság elnöke

3.)    Beszámoló a Könyvtár, Teleház működéséről
Előterjesztő: Borbás Elvira bizottság elnöke

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke:  Pergel-Rácz  Éva  a  Könyvtár  és  Teleház  vezetője. 
Benyújtotta a beszámolóját, szeretné, ha szóban is elhangzana. 

Pergel-Rácz Éva Könyvtár és Teleház vezetője:  szeretettel köszönt mindenkit. A könyvtár 
és Teleház 6 hónapja üzemel, ő június 23-a óta a vezetője. Nagyon pozitív a tapasztalata,  
egyre  többen  iratkoznak  be,  napi  6  fővel  gyarapszik  a  tagok  száma.  Az  állomány 5.000 
darabosra becsülhető, amiben van szépirodalom, szakismereti olvasmányok és az állományba 
vétel folyamatosan folyamatban van. Ennek oka az állandóan érkező adományok is. Jelenleg 
az  állományba és  leltárba vett  könyvek száma 2.845 db.  Szeretnének könyvtár  látogatási, 
könyvtárhasználati  órákat  tartani  a  közeljövőben kis  iskolásoknak és  óvodásoknak,  illetve 
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kisebb  csoportoknak,  mert  nem nagy a  helyük.  2014.  novembertől  csatlakoztak  a  KSZR 
rendszerhez, az a Központi Könyvtárellátó és Szolgáltató Rendszer. Így sokkal jobban tudnak 
majd kommunikálni a fiókkönyvtárral. A könyvek gyarapodását és az olvasók igényeit napi 
szinten fel tudják mérni. Igazából a könyvtárközi kölcsönzést is lehetővé lehetne vele tenni. A 
további  terveik között  szerepel  még,  hogy új  polcokat  szeretnének kialakítani,  igaz,  hogy 
szűkös a hely, de még lát rá lehetőséget. Nagyon sok adomány érkezik, ami kb. 1.000 darabra 
tehető. Van DVD-jük, CD-jük, amit köszön. Két működőképes számítógép áll rendelkezésre 
az  olvasóknak,  ami  napi  egy  óra  díjmentes  internethasználatot  biztosít.  Szeretnék  a 
számítógépeket  fejleszteni,  modernebbre lecserélni  vagy bővíteni.  Szükség lenne még egy 
számítógépre  a  nagy  könyvtár  látogatottság  miatt,  mert  a  dokumentumok  egy  gépen 
találhatóak, amit rendszerint ő kezel és ő dolgozik ezzel a géppel, ami sok ember számára 
hozzáférhető, akik jönnek és helyük sincsen. Van lehetőség nyomtatásra és fénymásolásra is, 
5,  6  oldal  naponta,  amit  ki  is  használnak.  A könyvtár,  Borbás  Elvira  és  Dzsupin  Imréné 
szervezésében alakult meg még a tánccsoport és a színjátszó körük. Minden érdeklődőt sok 
szeretettel várnak. Szoros kapcsolatot tartanak fenn a nyugdíjas klubbal. A lakosság egy része 
jelezte és kérte a hosszabb nyitva tartási időt. Délelőtt folyamán jönnek az aktív álláskeresők, 
akik ebben az időszakban veszik igénybe a gépeket. Nagyon sokan vannak, kevés ez a két 
számítógép is.  A délutáni  órákban az  iskolások,  dolgozók vannak nagyobb létszámban.  A 
napokban  érkezett  könyv  felajánlás,  nagyobb  mennyiségben,  kb.  18  dobozról  lenne  szó. 
Gyálról  kellene  idehozni  a  könyveket,  ennek  az  ideszállításában  kérne  segítséget.  Három 
lépcsős fellépőre vagy létrára lenne szükség, mert a könyvek nagy része magasan a polcon 
található és azt nehezebb onnan levenni. 

Borbás Elvira bizottság elnöke:  a könyvtár,  ami tulajdonképpen csak 5 hónapja üzemel, 
nagy népszerűségnek örvend a faluban. Nagyon sok pozitívumot hallott róla, sok időskorú 
ember jön el és látogatja a könyvtárat. Nem csak azért jönnek, mert könyvet kölcsönöznek ki,  
vagy éppen  a  számítógép  előtt  ülnek,  hanem azért  is,  mert  egy-két  jó  szóra  vágynak  és 
megkapják a Teleház vezetőjétől. Ő nagyon szívesen, ahogy írta is, hogy a nyugdíjas klubbal 
jó a kapcsolata, azt tapasztalta, hogy a nyugdíjas klub tagjai bejönnek egy picikét beszélgetni.  
Úgy működik itt a könyvtár, mint máshol egy kultúrház. Könyvet visznek ki, kölcsönöznek, 
de egyben egy picikét beszélgetnek és mosolyogva jó kedvvel távoznak innen. Ez köszönhető 
a  Teleházvezető  egyéniségének  is,  mert  szívesen  elbeszélget  mindenkivel.  Nagyon  jól 
működik  ez  a  könyvtár.  Köszönik  Jegyzőasszony segítségét,  mert  ő  a  szakmai  vezető  és 
minden olyan dologgal,  ami a szakmával  kapcsolatos a  könyvtár  vezetője,  sőt  ő  is  hozzá 
fordul,  és  mindig  megkapják  a  kellő  segítséget.  Tovább  kell  lépni,  most  csatlakoztak  a 
rendszerhez. Ennek van egy menete, gondolja, hogy a könyvtár vezetője és jegyzőasszony ezt 
intézni.  Annak  idején  jegyzőasszony  segítségével  szerezték  be  a  kellékeket,  ami  kell  a 
könyvtárban. Köszönik szépen, és azt is, hogy segített nekik létrehozni egyáltalán, nagydolog 
egy semmiből valamit létrehozni, ami 5 hónap után már úgy működik, mintha évek óta itt 
lenne.  Sok  mindenre  van  itt  még  szükség.  Nem említette  Éva  az  előadásokat,  pedig  az 
előadások is nagyon nagy népszerűségnek örvendenek, most már 6 előadást tartottak, annyian 
vannak,  hogy  nem  férnek  be  a  könyvtárba,  mindig  10-15  fő  van  jelen,  ezért  ezeket  az 
előadásokat a díszteremben szokták megtartani. Nagyon nagy szükség van a könyvtárra és 
ezekre  az  előadásokra  is.  Bővíteni  és  színesíteni  kell  még  az  előadásokat.  Most  ezek 
történelmi és irodalmi előadások, de úgy tudja, hogy lesz még más is, pl: iskolai előadások. 
Amikor az augusztus  20-i  ünnepségre készültek,  akkor  vetődött  fel,  hogy csináljanak egy 
színjátszó kört és most már idősebbek és nyugdíjasok is csatlakoztak, akik szeretnének részt 
venni ebben. Nyilván megtalálják azokat a rendezvényeket, ahol ők is felléphetnek, vagy a 
kicsik  és  a  nagyok  is,  úgy,  hogy  folytatják  ezt  a  színjátszó  kört.  Szükségük  van  egy 
projektorra, az iskolától szokták kölcsönkérni. Sajnos elég régi ez a projektor és az igazgatónő 
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jelezte, hogy a javítását akkor nekik kell elvégezni. Nagyon sürgősen be kellene szerezni egy 
projektort. Kellene egy számítógép, ahol a könyveket tárolják, ehhez kellene egy program is 
úgy, hogy ne férhessenek hozzá a lakosok, mert ő is esik sokszor olyan hibába, hogy a saját 
leveleit megnézi ott és bizony volt már olyan, hogy megnyitották véletlenül. Szükség van egy 
olyan számítógépre, a meglévő kettőn kívül, amit csak a könyvtárvezető használ. Ott vannak 
olyan információk, amit nem adhatnak ki a lakosoknak. A 8 órás munkaidőre is szükség van, 
mivel,  hogy  itt  növekszik  a  munka.  Javasolni  fogja,  hogy  ezt  a  6  órás  munkaidőt  a 
továbbiakban 8 órásra tervezzék be a költségvetésbe, majd jövőre. Létrára is természetesen 
szükség van, majd ezekről beszélni fognak az egyebekben.  Határozati javaslatot fogalmaz 
meg:  Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Oktatási,  Kulturális  és 
Ügyrendi  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  Könyvtár  és  a  Teleház 
vezetőjének beszámolóját fogadja el. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze.

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Oktatási,  Kulturális  és 
Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottsága

25/2014. (XII. 11.) OKÜB
határozata

a Könyvtár és Teleház vezetőjének beszámolójáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási, Kulturális és 
Ügyrendi  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  Könyvtár  és  a 
Teleház vezetőjének beszámolóját fogadja el.
Határidő: azonnal
Felelős: Borbás Elvira bizottság elnöke

4.)    Előterjesztés az Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottság Ügyrendjére
Előterjesztő: Borbás Elvira bizottság elnöke

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke:  mindenki  megkapta,  minden  benne  van,  nem  kívánja 
ismertetni. Szóbeli kiegészítés nem hangzott el. Felolvassa a határozati javaslatot. Monorierdő 
Község Önkormányzat  Képviselő-testületének  Oktatási,  Kulturális  és  Ügyrendi  Bizottsága 
javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  az  Oktatási,  Kulturális  és  Ügyrendi  Bizottság 
Ügyrendjét az előterjesztés melléklete szerint fogadja el. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel 
jelezze.

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Oktatási,  Kulturális  és 
Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottsága

26/2014. (XII. 11.) OKÜB
határozata

az Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottság Ügyrendjéről

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási, Kulturális és 
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Ügyrendi  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  az  Oktatási, 
Kulturális  és Ügyrendi  Bizottság Ügyrendjét  az előterjesztés  melléklete  szerint 
fogadja el.
Határidő: azonnal
Felelős: Borbás Elvira bizottság elnöke

5.)    Karácsonyi ünnepség megbeszélése
Előterjesztő: Borbás Elvira bizottság elnöke

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke:  elkészítette  a  meghívót,  minden  rajta  van.  Még  nincs 
kiplakátolva. Előzetesen a bizottság tagjai már beszélgettek róla és ezt írásos formába öntötte. 
11 óráig a piac vezetősége és a piac dolgozói vannak ott a zsibvásáron. Ők felállítanak két 
sátort, a padokat elkérik a nyugdíjas klubtól, le lehet majd ülni. Az ünnepség 13.00 órakor 
kezdődne. A tea, zsíros kenyér, szaloncukor alapanyagokat az önkormányzat megvásárolja. 
Lieszkovszki Tibor vállalta, hogy megfőzi a halászlét. Az óvodások lépnek fel először, utána 
az  iskolások,  majd  a  nyugdíjas  klubok  énekelnek  nekik  és  utána  kerül  sor  a  halászlé 
kiosztására,  kb.  200  főre  készülnek.  Zsíros  kenyeret  egész  nap  kínálnak  a  vendégeknek. 
Vesznek szaloncukrot és almát is. Felfoghatják úgy is, hogy ez jótékonysági, hiszen ingyenes 
a rendezvény. Vannak felajánlások is. Köszönik a paprikát a halászléhez Gyöngyinek, tavaly 
is ő adta. Aki főzi a halászlét, pogácsát ajánlott fel hozzá. Nagyon sok munkával jár egy ilyen 
rendezvény.  A bizottság tagjai  természetesen ott  lesznek és  ezen kívül  Monorierdő Roma 
Nemzetiségi  Önkormányzat  tagjai  is  vállalták,  hogy  a  sátrak  felállításában  segítenek, 
odavinni, visszahozni, a padokat szállítják, fizikai munkával támogatják ezt a rendezvényt. 
Aki egyetért a Karácsonyi rendezvény programjával, kézfelemeléssel jelezze. 

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Oktatási,  Kulturális  és 
Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottsága

27/2014. (XII. 11.) OKÜB
határozata

tájékoztató a Karácsonyi rendezvény programjáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási, Kulturális és 
Ügyrendi Bizottsága a tájékoztatót elfogadja és egyetért a Karácsonyi rendezvény 
programjával. 
Határidő: azonnal
Felelős: Borbás Elvira bizottság elnöke

6.)    Egyebek

Borbás Elvira bizottság elnöke: mivel a költségvetési koncepció készül és fontos a hivatal 
dolgozójának,  hogy mégis  mit  tervezzen,  javasolja,  hogy a rendezvények szervezéséhez a 
2014.  évben  megállapított  költségvetési  kiadásokat  tervezzék  a  2015.  évi  költségvetésbe. 
Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási, Kulturális és Ügyrendi 
Bizottsága  a  rendezvények  szervezéséhez  a  2014.  évben  megállapított  költségvetési 
kiadásokat  kéri  tervezni  a  Képviselő-testületnek  a  2015.  évre.  Aki  ezzel  egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze.
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Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Oktatási,  Kulturális  és 
Ügyrendi Bizottsága 3 igen szavazattal – egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottsága

28/2014. (XII. 11.) OKÜB
határozata

az Oktatási, Kulturális és Ügyrendi Bizottság 2015. évi rendezvényei 
szervezésének támogatásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási, Kulturális és 
Ügyrendi Bizottsága kéri a Képviselő-testületet, hogy az Oktatási, Kulturális és 
Közbiztonsági  Bizottság  rendezvényeinek  szervezéséhez  a  2014.  évben 
megállapított költségvetési kiadásokat tervezze a 2015. évre. 
Határidő: azonnal
Felelős: Borbás Elvira bizottság elnöke

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke:  tegnap  kapott  egy  kimutatást,  ami  szerint  látni,  hogy 
mennyit költöttek ebben az évben. Nagyon jól gazdálkodtak, hiszen 2 millió Ft körüli összeg 
került  elköltésre,  de  ebben  benne  van  a  könyvtáros  bére,  a  polcok  kialakítása  és  a 
rendezvények. A tavalyi évi Falunap 683.000 Ft-ba került. A Rendezvényen ingyen ebéd volt, 
sztárfellépő volt,  színpad volt,  nagyon sok olyan,  ami  pénzbe kerül.  Mindenki  odatette  a 
munkáját  és adományozott,  pénzzel,  más dolgokkal segítette ezt a rendezvényt.  Táborokra 
300.000 Ft-ot szántak tavaly, az idén is javasolja, hogy a táborra kerüljön betervezésre a pénz. 
Három tábor szokott  működni,  a református, az iskolai  és a katolikus tábor.  Mindig nagy 
létszámmal  vannak  ott  gyerekeke,  változó,  de  volt  olyan  már,  hogy  elérte  a  100-at  is. 
Mindenképpen javasolja,  hogy továbbra is  támogassák a táborokat.  Tegnap beszélgettek a 
pénzügyi vezetővel, aki mondta, hogy azon kívül vannak olyan dolgok, ami nincs itt leírva, 
ami nem a bizottság hatáskörébe tartozik, de mégis ki kell fizetni, ide van könyvelve.

Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető:  a rezsiköltségeket beszélték tegnap, ezen kívül még 
pót-bútorok kerültek beszerzésre, átkerültek a könyvtárhoz, ezek is ide lesznek könyvelve. 
Ezeknek  az  átcsoportosítása  december  31-ével  fog  megtörténni.  Ezért  jelezte  az  elnök 
asszonynak,  jegyző  asszonnyal  egyeztetve,  hogy  vannak  még  olyan  kiadások,  amik  az 
önkormányzat által elvégzendő kulturális feladatot még terhelik. 

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke:  felsorolta  a  könyvtár  vezetője  és  ő  is  említette,  hogy 
szükség lenne projektorra, polcokra, stb. Megkérdezi, hogy mennyi a maradvány, tudnak-e a 
maradvány terhére vásárolni? Honnan lehet tudni, hogy mennyi maradt és mennyit tudnak 
még elkölteni? Ezt a pénzt kimondottan kulturális célra lehet elkölteni. Ha ez így van, akkor 
vegyenek olyan dolgokat, amire szükségük van. Ez olyan pénz, amit jegyző asszony szokott 
mondani, hogy csak papíron van, vagy ténylegesen megvan, ezzel tisztában szeretnének lenni, 
hogy a  továbbiakban,  hogy tervezzenek,  ami  fontos  a  költségvetésnél  is,  hiszen  többször 
elhangzott,  hogy  ebből  csak  azt  lehet.  Az  5  millió  Ft-ot  csak  kultúrára  lehet  fordítani. 
Segítséget szeretne kérni ehhez.

Vargáné  Vass  Éva  jegyző:  ez  úgy  történik,  hogy  a  központi  költségvetés  alapján  az 
önkormányzat állapítja meg a helyi rendeletében azt, hogy 5.065.000 Ft az éves, kultúrára, 
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közművelődésre és egyéb hasonló célokra fordítható kiadási keretösszegük és ennyi az állami 
támogatás. Ez un. címkézett, feladathoz kötött központi támogatás, ezt kizárólag a központi 
költségvetési törvényben meghatározott célra lehet felhasználni. Az, hogy most ez a helyére 
könyvelések során 4.640.000 Ft, vagy 4.245.000 Ft, azt ebben a pillanatban sajnos nem tudja 
megmondani, hogy ebben az évben lesz-e lehetőségük a vásárlásra, azt csak ennek a számnak 
a pontos ismeretében lehet nagy biztonsággal elmondani. Azt, amit szokott mondani, hogy 
előirányzat  van,  de nincs  hozzá pénz,  ez azt  jelenti,  hogy az 5.065.000 Ft-ot  12 hónapra 
elosztva, időarányosan kapják meg, nem egyszerre utalja az állam január 1-jén, hanem ezt az 
állami finanszírozással kapják, részleteiben. Azt gondolja,  hogy minden évben sajnos ez a 
keret nem bizonyul túl tágnak, éppen csak beleférnek, ami a teljes spektrumot illeti, amit a 
törvény  nekik  kötelező  feladatellátásként,  előír.  A  legcélszerűbb  az  lenne,  hogyha  a 
számítógép  és  a  program  ügyében  felvennék  a  kapcsolatot  a  Szentendrei  Központi 
könyvtárral.  Megítélése szerint az elmúlt  időszakban az ottani munkatárssal sikerült  olyan 
kapcsolatot  kialakítaniuk,  hogyha szükséges,  akár  még térítésmentesen  is  hozzá  juthatnak 
programhoz biztosan, de lehet, hogy a számítógéphez is hozzá tudnának jutni térítésmentesen. 
A  projektorral  kapcsolatban  meglepte,  amit  hallott,  mert  úgy  emlékezett,  hogy  azt  az 
önkormányzat  vásárolta,  de  kiderült,  hogy nem,  hanem egy  KMOP-s  pályázat  keretében 
sikerült a vásárlás. Egy dolgot lehet tenni, nem egy eget verő összeg, hogy ne férjen bele a 
2015-ös költségvetésbe. Ebben az évben, ha van maradványok, értelemszerűen erre el lehet 
költeni és el is kell költeni, de, ha nem, akkor a 2015-ös költségvetési év elején ezt meg kell  
venni,  be  kell  tervezni  kiadásként.  Azért  is  jó,  hogy  óvatosan  bántak  a  bizottságok  a 
rendezvényekre  fordítható  keretösszegekkel,  hiszen,  ha  most  belegondolnak,  hogy napi  8 
órában szeretnék a Teleház és a könyvtár működtetését finanszírozni, annak bér és járulék 
kihatásai vannak, ezt újra kell akkor számolni és egész évre szólóan, mert ez töredék év volt. 
Ezzel kapcsolatban ezt tudja mondani.

Borbás Elvira bizottság elnöke:  köszöni  szépen,  ez egy fontos  információ  volt,  amit  itt 
kaptak,  mert  ő  nem  tudta,  hogy  időarányosan  kapják  a  pénzt,  ami  1140  Ft/lakos,  így 
számolják  és  így  kerül  hozzájuk  ez  a  pénz.  A  továbbiakban  szeretné  kérni,  hogy  ne 
fordulhasson az elő, hogy vissza kelljen utalni, szeretné, ha ez a pénz, fejlesztésre menni, ha 
marad, kár lenne visszaadni, mert jár a településnek. 

Vargáné Vass Éva jegyző:  olyan nem fordulhat elő,  hogy visszautalnak pénzt.  Ez állami 
támogatás, feladatellátáshoz nyújtott állami támogatás. Ezzel úgy kell elszámolniuk, hogy a 
költségvetési beszámolóban, vannak pl: bizottságok között felmerült költségek, minden évben 
sajnos el tudnak számolni, nem olyan nagy ez az összeg. Jövőre az állománygyarapítást is 
tervezni kell,  igaz, hogy ahhoz is lehet központi  forrásra pályázni, kb. 600 e Ft-ra,  ami a 
semmitől jobb. Szakmai szemmel a jelenlegi könyvtári  állományuk egy végtelenül elavult 
könyvtári állomány. Azt nem szabad elfelejteni, hogy itt nem szakmai szempontok alapján 
szerveződött  meg ez  a  könyvtár,  hanem az  iskolától  átvett  és  a  helyi  lakosok által,  amit 
köszönnek szépen, meg mindenkinek, aki bármit tett ezért az ügyért. Nem tud mást mondani, 
mint azt, hogy egy szénakazlat hordtak össze és nem tudják, hogy az egyes művek értékileg 
mit  hordoznak.  Akkor  fogják  igazából  látni,  amikor  az  állományba  vétel  megtörténik 
nagyjából  az  5000  kötet  esetében.  Ezeket  a  könyveket  nem  szabad  eldobni.  Azt  tudják 
mondani, hogy van egy olyan helyiségük, ahol az állományból kivont köteteket tudják esetleg 
tárolni, ha szükség lenne rájuk, akár kutatás céljából. Itt az állomány nagy része selejtezésre 
fog  kerülni,  mert  szakmai  szempontból  elavult,  értékben  nem megfelelő.  A legfontosabb 
könyveket, ami a világirodalom része, azért az ott kell, hogy legyen egy községi könyvtár 
polcán. A kötelező olvasmányokkal óvatosan bánjanak, mert az, az iskolánál hagy legyen meg 
a kézikönyvtárban, hiszen ők ott arra kapnak fejlesztést. A középiskolákban is van könyvtár, 
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azzal is óvatosan kell bánni, nem szabad átesni a ló túlsó oldalára, azért kell szakmai szemmel 
jól  felmérni  a  jelentkező  igényeket  és  ezekhez  megfelelő  módon  alakítani  a  könyvtári 
állományt. Van egy sztenderd, amire azt mondják, hogy ez az etalon, ennek meg kell lennie. 
Óriási munka az ami még hátra van, az állományba vétel mellett. 

Pergel-Rácz Éva Könyvtár és Teleház vezetője: ha esetleg olyan könyvet keresnek, ami lent 
van a raktárban és ő nem tud lemenni érte, akkor valakinek hozzá el kellene juttatni. 

Vargáné Vass Éva jegyző: először is meg kell találni a megfelelő helyet, hogy a könyvek ne 
sérüljenek, ez a legfontosabb. Ha ez megvan, akkor el lehet végezni az állomány tisztítását és 
kb. 2 év múlva el lehet kezdeni az állomány tudatos gyarapítását. Legalább két év szakmai 
munka kell még ehhez. Át is kell látni a beérkező olvasói igényeket, hogy mi az, ami kell. 
Hiába hoznak ide Hemingway könyvet, ha csak a Danielle Steel-könyv fog menni. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: arra kéri a hivatalt, hogy amennyiben ebben az évben meg 
tudják venni ezt a projektort és a számítógépeket, akkor ezt vegyék meg. Ha pedig nem fér 
már  bele  ebben az  évben,  akkor  jövőre  tervezzék be arra  a  pénzre  nézve,  amit  az  állam 
biztosít.  Elég  sokszor  fordul  elő,  hogy  felajánlanak  könyveket,  most  például  Gyálról 
kapnának könyveket. Ezt hogy fogadják? El tudnak menni érte, megígérjék a lakosnak, aki 
felajánlotta, hogy elmennek érte önkormányzati gépkocsival, hogy ne cipelje vonaton, itt, ott. 
Arra  kéri  jegyző  asszonyt,  hogy mondjon  egy időpontot  és  a  könyvtár  vezetője  egyeztet 
azokkal, akik felajánlották ezeket a könyveket, ami 18 doboznyi könyv lenne. 

Vargáné Vass Éva jegyző: persze, önkormányzati gépkocsival el tudják hozni. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: még egy kérdése van, hogy hogyan lehetne ezt megoldani, 
azt nem tudja, de kéri a jegyző asszony segítségét ebben. Itt az ajtó be lett zárva, ami nem 
nagyon jó, ide tartozik az önkormányzathoz és eléggé kellemetlen, amikor körbe kell jönni 
csúszós úton és egyebek. Nyilván érti, hogy ez nem egy átjáró ház és a könyvtári látogatók 
nem vehetnék ezt igénybe. A könyvtár vezetője viszont igen, ide tartozik, ő is ugyan olyan 
önkormányzati dolgozó, mint a többiek. Csak segítséget kér, hogyan lehetne ezt megoldani?

dr. Pácziné Félix Anna bizottsági tag: tűzveszélyességi szempontból is, az ajtó le van zárva, 
bármi történik, nem lehet mozdulni, az ajtó be van zárva. Javasolja, hogy a könyvtárosnál 
legyen egy kulcs, és ha akar, be tudjon jönni, már csak azért is, mert az ügysegéd is ott van 
nála, annak is körbe kell jönni és az önkormányzat feladataiba segít az ügysegéd. Biztos, hogy 
fontos okok miatt  lett  az,  az ajtó bezárva átmenetileg,  de azért  azt  tegyék lehetővé,  hogy 
nyissák ki. A faluban sokszor elhangzik, hogy 5 millió Ft-ot költött az Oktatási, Kulturális és 
Ügyrendi Bizottság a különböző rendezvényekre. Kéri, hogy kerüljön bele az újságba, hogy a 
Falunap 600.000 Ft körüli összegbe került, mert ne csámcsogjanak olyasmin, ami nem igaz. 
Sőt  egyes  emberek még alá  is  raknak,  hogy költekeznek,  pedig nem költekeznek,  hanem 
spórolnak. Mindenki tudja, hogy szokták a rendezvényeket csinálni, hogy körbe mennek és 
mindenkitől kérnek valamit, nem a falu pénzét pazarolják. A közhiedelemben az terjedt el, 
hogy a bizottság, illetve, aki ezt rendezi, pazarol. Hát nem pazarol, éppen ezért kéri, hogy ez 
az összeg kerüljön be az újságba, hogy lássák, igen is keveset költöttek, erre és arra is. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: az önkormányzati újságba mindenképpen ezt le fogják írni, 
tájékoztatni fogják a lakosokat és minden fórumon el fog hangzani, amennyiben szükség van 
ezekre a rendezvényekre, akkor csinálják és így tovább, ahogy eddig. Akkor visszatérne az 
ajtóra.
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Vargáné Vass Éva jegyző: a képviselő-testület elhatározta, hogy mivel csak a Polgármesteri 
Hivatal építésére írtak ki pályázatot, azért az egészségház hátrább tolódik, ezt a pályázat, meg 
fogják nyerni. A pályázatban indikátorként vállalta az önkormányzat a Teleház működtetését, 
szó sem volt könyvtárról. 
Valóban nem rendelkeznek intézményi infrastruktúrával, hiszen hiányzik az igazi közösségi 
teret megvalósító művelődési ház, ahol pl. szakköröket lehet szervezni, ahol a könyvtár igazán 
helyet kaphatna, stb. Ez álom maradhat egyelőre, és szegény ember vízzel főz, azt mondták, 
hogy még mindig jobb a kicsi, mintha nincs semmi. Ebből indultak ki. 
Ez az indikátor vállalás a Teleház kapcsán elindította a gondolkodásukat egy olyan irányba, 
hogy  próbáljanak  meg,  ha  kicsiben  is,  de  egy  picike  kis  közösségi  teret  létesíteni.  Ez 
megtörtént és tényleg öröm, ha az emberek ide betérnek és nem a kocsmába mennek, ez már 
óriási dolog. 
Nem tudnak  és  nem is  szabad  komoly  számítógépet  a  Teleházba  berakni,  mert  azt  nem 
hozzáértő emberek, hanem olyan laikus számítógép felhasználók kezelik, mint amilyen mi 
vagyunk, legalább is ő, még véletlenül is megnyit olyan oldalt, ahol beözönlik a vírus, ahol 
pillanatok alatt tönkre teheti akár magát a „vasat” is a beömlő információ vagy vírus. Nem is 
veszi észre, amikor letölt és annyira lelassítja a rendszert a letöltés, hogy úgy néz ki, mintha 
ezek a gépek alkalmatlanok lennének arra, amire használják. A felhasználóban van a hiba, 
mert letölti, ahelyett, hogy csak megnézné, ami óriási különbség, mert foglalja a memóriát. 

Hogy  miért  került  lezárásra  a  könyvtár  és  a  Teleház  hivatal  felőli  oldala?  Elsősorban 
biztonsági okokból.  Nem tudja elfogadni azt  az érvelést,  hogy tűz van, ilyen alapon az ő 
szobájából is csak az ablakon lehet kiugrani, mert még a Klaudián is keresztül kell menni. Ez 
nem lehet érv. 
Az viszont komoly érv, hogy itt valóban átjáró ház volt, ugyanis innen is és onnan is jöttek az 
ügyfelek. Ezt nem tudják megengedni, ezért nem tudja vállalni a felelősséget. Azt, hogy letesz 
egy iratot a fénymásoló mellé és az két másodperc múlva nincs ott. 
Hát akkor kerüljön bele a jegyzőkönyvbe. Itt volt egy lopás, ez még inkább erősíti a biztonság 
kérdését.  Azt  gondolja,  hogy  elsősorban  az  okiratok  biztonsága,  másodsorban  pedig  a 
személyes dolgaik biztonsága lehetetlenné teszik, hogy megnyissák az ajtót. Ezt semmiképp 
sem javasolja és minden erejével tiltakozni fog ez ellen, hogy megtörténjen. Bármilyen más 
megoldásban partner, de ezt nem tudja vállalni. Felelősséggel ezt nem tudja vállalni. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: köszönik szépen. 

dr. Pácziné Félix Anna bizottsági tag: kapjon egy kulcsot az Éva, más ott ne járjon be.

Vargáné Vass Éva jegyző: ezen már túl vannak, ez sem vált be. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: ebben egyetértenek, hogy ez nem olyan hely, ahová be lehet 
bármikor jönni. Ott ügyfelek nem jöhetnek, ebben egyetért teljesen. Egyetlen egyet kér, hogy 
az Éva be tudjon jönni WC-re az ebédjét meg tudja enni a konyhába, ne körbe kelljen jönnie. 
Ha kap egy kulcsot, felelős ember, tudja, hogy rajta kívül se ki, se be nem járhat ott senki, 
csak ő. Azzal teljesen egyetért jegyző asszonnyal, hogy a lakosok ott nem járhatnak be, se ki. 
Tényleg védeni kell magukat a lopás ellen és az iratokat is védeni, biztosítani kell,  ebben 
teljesen egyetért.  Csak azt kérik, hogy a könyvtár vezetője be tudjon az épületbe jönni és 
használni tudja ezt az épületet ugyan úgy, mint a többiek, mert ő ugyan olyan dolgozó. Nem 
lenne jó senkinek, hogy körbe kell jönni a WC-re a hidegben, az ebédjét itt megmelegíteni. 
Azért gondolták azt, hogy csak neki. Az ügysegédet vállalta a hivatal, őt is be lehet engedni 
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WC-re, ha kell neki. Olyan rossz érzés, ha valamit bezárnak, örüljenek annak, hogy van egy 
szép épületük, rossz érzés bemenni a könyvtárba is, mert látják, hogy az ajtón nincs kilincs 
sem. Megkérdezi Nagy Lászlónét és Fehér Istvánt, hogy nekik mi a véleményük erről.

Fehér István PTKB tagja: nem volt még ott soha, nem látta belülről a könyvtárat.

Borbás Elvira bizottság elnöke: arról van szó, hogy van egy ajtó, ami jelenleg zárva van. 
Azt gondolja, hogy adják meg a könyvtár vezetőjének is azokat a feltételeket, mint azoknak, 
akik itt vannak bent az épületben. Ha megoldható, akkor ezt tegyék meg. Nem kér most rá 
választ.

Dzsupin Imréné bizottsági  tag:  ugyan az vonatkozzon a könyvtár vezetőjére,  mint bárki 
másra, aki itt dolgozik az épületben. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: Ők képviselők is érzik ennek a hátrányát, ők sem tudnak 
nagyon hová bemenni, mert nincs hely. Jelenleg a családsegítő irodába pakoltak be mindent, 
ott van a karácsonyi dolog, oda tettek be a szekrénybe mindent. Kérték a polgármester urat, 
hogy nézze meg annak a lehetőségét, hogy esetleg ide a gyermekorvost el lehetne helyezni. 
Éppen ezért  kipakoltak onnan mindent.  Jelenleg a  családsegítő  irodában vannak,  ha nem, 
akkor a folyosón ülnek vagy a könyvtárban. Neki is rosszul esik, amikor körbe kell jönnie és 
ott dolgozik valamit, csinálják a rendezvényeket, és mint képviselők sem tudnak hová menni. 
Ő is végig lötyögtette a kávéját. Legyen annak kulcsa, aki illetékes, senki másnak. még neki 
is, hogy ne kelljen körbejönni télen. 

Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető: ez a kulcs állandóan probléma. Hét éve mióta itt van, 
folyamatosan probléma van a kulcsokkal. Nagyon szigorú szabályok szerint sem neki, de még 
a jegyző asszonynak sincs kulcsa az épülethez. Van egy kulcs nyilvántartásuk. Mindenkinek 
oda van kulcsa, ahová be kell jutnia. Neki a saját irodájába, a pénzügyre és a pénztárba van 
kulcsa. Ha időlegesen kap, mert reggel korán jön, akkor az külön átvételi elismervénnyel le 
van papírozva.  Olyan,  hogy állandó kulcs,  egy embernek van, a  polgármesternek meg az 
anyakönyvvezetőnek, de neki  se mindenhová. Az ajtó lezárás nem az Évike ellen,  hanem 
éppen ellenkezőleg az Évikéért történt, mert ő sem tudta azt mondani az ügyfélnek, hogy ne 
menjen ott  át.  Hiába mondta,  de jött  és ő meg azt látta,  látták,  hogy idegenek vannak és 
jönnek jobbról-balról és nem tudták, hogyan került oda ügyfélfogadási időn kívül. Ezzel ez a 
gond. 

Borbás  Elvira  bizottság elnöke:  ebben  egyetért,  így nem lehet.  Itt  akkor  hibázott,  mert 
beengedte az ügyfelet.  Ha most újra lehetőséget adnak neki, akkor nagyon fog figyelni és 
tényleg csak azok jöhetnek be, ő is átjöhet ott, meg nyilván másik képviselő is, de nyilván 
lakosok, akik ügyet intéznek, ők nem. 

Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi  vezető:  nem csak lakosokkal  volt  probléma,  hanem a köz-
foglalkoztatottakkal is, kb. az idén áprilistól vették észre, hogy elfogynak az ételeik a hűtőből, 
a konyhából és a konyhát sem véletlenül zárták le. 

Vargáné Vass Éva jegyző: nem véletlen, hogy biztonsági zárat cseréltetett a konyhán.  

Borbás Elvira  bizottság elnöke:  ez  nem megoldás,  hogy elzárnak mindent,  hanem az  a 
megoldás, hogy jobban odafigyelnek. Helyre kell tenni a dolgokat.
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Vargáné  Vass  Éva  jegyző:  ez  nem fog  menni.  Bocsánatot  kér,  tényleg  senkit  nem akar 
megbántani, de azt vegyék tudomásul még akkor is, hogyha ez mellbe vág valakit, amit mond, 
ha egyszer ő tartozik szakmai felelősséggel a Polgármesteri  Hivatal  működéséért,  akkor ő 
kívánja meghatározni, hogy melyik ajtót nyitja ki és melyik ajtót zárja be és mikor. 
Ha úgy látja jónak és úgy látja szakmailag indokoltnak, hogy csak úgy tudja biztosítani a 
kollégái saját tulajdonának védelmét, az ételének a védelmét, hogy ott azt az ajtót lezárja, 
akkor meg fogja tenni. 
Ne haragudjanak, de a képviselőktől sem szívesen fogadná, hogy ők megnyissák azt az ajtót. 
Pontosan nekik kellene példát mutatni abban, hogy nem nyitják meg azt az ajtót. Amit szabad 
Jupiternek, azt nem szabad a kis ökörnek elve. Nem hiszi, hogy ez járható út, mert akkor az 
van,  hogy  ja,  csak  áthozom  az  ügyfelet,  ja  csak  bekísérem  a  polgármesterhez.  Ezt  már 
egyszer,  kétszer, háromszor végig játszották.  Ő még egyszer ebbe a folyóba nem szeretne 
belelépni. Ő kizárólag szakmai szempont alapján döntött úgy, hogy bezáratja azt az ajtót, de 
egyébként be akarta falaztatni. Neki az volt az első reakciója, hogy tessék oda egy gipszkarton 
falat húzni. Ez volt a kevésbé durva megoldás. 
Nem tűri azt el, hogy Évike ügyet intézzen a hivatal munkatársai helyett. Tessék, mondják ki,  
hogy  emiatt  is  volt  problémájuk,  ő  itt  nem  hivatali  ügyintéző.  Nem  adhat  szakmai 
felvilágosítást.  Zárják rövidre a dolgot,  mert  ki  kell  mondani azt,  ami történt,  a tényeket. 
Végtelenül tiszteli azt a munkát, amit Évike az elmúlt időszakban itt végzett,  mert szépen 
dolgozik, beilleszkedett a csoportba. Személy szerint vele az égegyadta világon semmi baj 
nincs, csak azt kell megérteni, hogy nem mennek be ők sem a védőnői szolgálathoz és nem 
mondják meg a védőnőnek, hogy a várandós anyukával mit csináljon. Ugyan ezek a szakmai 
szabályok vonatkoznak rá is és ő rá is, mint jegyzőre. 

Dzsupin  Imréné  bizottsági  tag:  igazából  itt  nem csak  a  közmunkások  járkáltak,  hanem 
mindenki. Aki cigarettázott az is ott ment ki, ha valaki ment a postára, ott ment ki. Nem akar 
senkit megbántani, de, ha már kerekről beszélnek, akkor tényleg kerekről beszéljenek, és ne 
csak az legyen, hogy az ő dolguk. A védőnőhöz annyi hozzáfűzni valója van, hogy nagyon 
örülnek, hogy itt van, mivel az egy teljesen különálló rész, a védőnőnek meg van minden a 
higiéniához, mert külön WC, irodája van, stb. Azt aláírja, hogy meg volt a tanuló pénz mind a 
hivatal, mind pedig az ő részükről, mind az Évi részéről, de így nem lehet hozzá állni, hiszen 
ő is ide tartozik. Nincs a könyvtárban egy fogas, ahová fel tudnák akasztani a kabátjukat. 
Nincs a hivatalban sehol egy óra, hogy tudnák azt, mennyi idő van, a tárgyalóban sincs óra. 
Olyan feltételek vannak, amit igazából mindannyian nagyon jól tudnak, hogy kellenének. Ne 
haragudjon meg jegyző asszony, de az ajtó lezárása nem egy túl jó ötlet volt. A düh vezérelte 
abban a pillanatban szerinte. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: nincsenek meg a munkafeltételek, nincs WC. 

Pergel-Rácz Éva Könyvtár és Teleház vezetője: elnézést ő nem ügyet ment be intézni, csak 
két db papírt vitt be. Nem intézte valaki helyett, csak leadta jóindulatból. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: lehet, hogy nem hívták erre fel a figyelmét Évinek, de azt 
gondolja,  hogyha  valakinek  felhívják  rá  a  figyelmét,  akkor  igyekszik  ezeket  a  dolgokat 
elkerülni.  Továbbra  is  azt  mondja,  hogy  valamilyen  megoldást  szeretne  kérni  erre 
vonatkozóan, hogy nem mindenki, de pl. ők is, amikor rendezvényeket szerveznek, nagyon 
nehéz  körbecipelni  a  dolgokat,  itt  csinálják,  meg  amott.  Ők,  mint  képviselők  vagy  a 
családsegítő irodában vagy a könyvtárban vannak. Elég sokat vannak itt, erre szeretne valami 
megoldást találni. Kérik a segítséget, csak ezt tudja mondani.
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Nagy  Lászlóné  PTKB  elnöke:  köszöni  a  szót.  Most  így  végig  hallgatva  minden  érvet, 
valahol  mindenkinek  van  igaza  abban,  amit  mond.  Rangsorolni  kell  ezek  között.  A 
biztonságot nagyon fontosnak tekinti. El tudja fogadni azt, amit jegyzőasszony mond, hogy 
biztonsági okokból, mert azt mindenki tudja, hogyha van egy átjárásra alkalmas helyiség, az 
bizony  kialakul,  megkezdődik  az  átjárás.  Azt  is  el  tudja  fogadni,  hogy  az  ott  dolgozó 
munkafeltételeit lehetne javítani azzal, hogy nem kell körbejárnia, ha a mosdóba akar menni, 
ha az ételéhez hozzá akar jutni. Ez is egy szempont. Szempont az is a továbbiakban, hogy 
akár  a  képviselőknek  sem mindegy,  hogy kerülnek,  a  dolgaikat  intézve  könnyebben  oda 
tudnak jutni a könyvtár helyiségébe,  hiszen az valóban gond, hogy nincs egy helyiségük, 
amikor  bejönnek  és  a  képviselői  munkával  kapcsolatosan  bármit,  intézni  szeretnének. 
Elhangzott az is, hogy volt próbálkozás erre. A biztonságon túl még meg kell nézni, mielőtt 
ebben döntést hoz bárki, tűzvédelmi szempontból meg kell nézni, hogy hivatalos útvonalnak 
ki van-e jelölve ez az irány vagy nincs. Ha ki van jelölve, akkor sajnos nem sok mindent lehet 
tenni egyebet. Akkor azt lehet tenni, ha volt egy sikertelen próbálkozás, hogy meg kell adni a 
második lehetőséget a kolléganőnek és ő is okulva az elmúltakból, ki fog derülni, hogy tud-e 
kellően határozott és következetes lenni, tud-e élni ezzel a lehetőséggel. Neki meghatározzák, 
hogy csak erre és erre lehet használni ezt  az ajtót,  amikor bejön, felveszi a kulcsdobozát, 
kimegy és kinyitja. Az átjáró ajtó mindig zárva van, csak ő nyitja ki, ott van nála egy kulcs, 
amit napközben használ, ezt nem kell haza se vinnie és akkor ezek a problémák áthidalhatóak 
lennének. Ha nem működik, újra lehet rajta változtatni és akkor véglegesen akár befalaztatni, 
bár megjegyzi, hogy őt, mint képviselőt vagy, mint lakost soha nem zavarta, hogy nem tud 
átjönni azon az ajtón, ő mindig körbekerült. Ez is hozzátartozik a dologhoz. Nagyon sokrétű 
ez a dolog, sok szempontból kell nézni, sok igazsága van benne mindenkinek, amit mond. 

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke:  különösen  náluk  jelentkezik  ez  a  probléma,  mert  a 
rendezvényeknél óhatatlan, hogy valamit ki kell nyomtatni, valamit meg kell csinálni, közben 
itt  van  a  raktáruk,  ide  kell  járniuk,  ők  itt  szoktak  dolgozni.  Volt  úgy,  hogy  nála  vagy 
Györgyiéknél, megunták és idejöttek. A családsegítőben van a székhelyük, ott vannak, illetve 
a könyvtárban. Ők itt dolgoznak, bármi van, ők itt vannak a két helyiség között. Ez probléma 
amikor időre kell valamit csinálni és akkor fut ide, ez nekik nagy probléma.

dr. Pácziné Félix Anna bizottsági  tag:  a Falunapot  hozza fel  példának,  amikor rengeteg 
tárgyat,  díjat  hoztak  be,  a  folyosó  is  tele  volt,  jól  néztek  volna  ki,  ha  a  könyvtárban 
nyomtatnak, körbe szaladnak, és a folyosóról viszik ki. Akkor is nagyon fontos volt, hogy 
nyitva  volt  az,  az  ajtó,  nem  beszélve  az  egyebek  miatt.  Legalább  is,  egy-egy  ilyen 
rendezvénynél feltétlenül, de egyébként is az Évikének kellene adni egy kulcsot. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: a rendezvényekkel nagyon sok előkészítés és munka van, 
éppen  ezért  vannak  itt  sokszor,  hogy  ezeket  megcsinálják.  Ez  tulajdonképpen  nem  is  ő 
feladatuk lenne, hanem azé a kultúrosé, aki nincs. Átvállalták annak a kultúrosnak a feladatát, 
aki nincs, ezt végzik, mint képviselők. Ezért bért nem kapnak, szívesen csinálják, de akkor 
legalább a feltételeket szeretnék javítani, hogy ne kelljen időt tölteni ezekkel a dolgokkal, ne 
ilyeneken  bosszankodjanak.  Könnyítsenek  a  munkafeltételeken,  ha  már  olyan  helyzetben 
vannak, hogy nincs kultúrházuk és nincs, aki ezt felvállalja. Továbbra is azt szeretné kérni, 
hogy valamilyen megoldást találjanak. Egyetért jegyző asszonnyal is,  mert  tudja, hogy mi 
volt, viszont az ő problémájukat is értsék meg és valahogy egy megoldást találjanak erre a 
kérdésre. 

Pergel-Rácz Éva Könyvtár és Teleház vezetője: megkérdezi, hogy az lehetséges-e, hogy a 
felajánlott könyvekből könyv vásárt tartsanak itt a könyvtárban esetleg? Ki lehetne írni egy 

15



időpontot.

Vargáné Vass Éva jegyző: azt akarják leselejtezni, ami még állományban sincs? 

Pergel-Rácz Éva Könyvtár és Teleház vezetője: vagy, amiket leselejteznek, abból. 

Vargáné Vass  Éva jegyző:  a  felajánlást,  amíg  nincs  állományba véve,  addig  nem tudják 
leselejtezni. Csak akkor tudják, amikor már az övék.

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke:  jó,  akkor  ez  tárgytalan.  Több  napirend  nem  lévén, 
megköszöni a bizottság munkáját. Az ülést 10:28 órakor bezárja.  

K.m.f.

 Borbás Elvira      Dzsupin Imréné
bizottság elnöke              jegyzőkönyv-hitelesítő
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